
              

Zápis z jednání  

Pracovní skupiny pro předškolní vzdělávání 
 

Projekt Místní akční plán vzdělávání pro Hlučínsko západ II 
 CZ.02.3.68/0.0/0.0/17_047/0009123 

 
 

Místo a čas konání: OÚ Bolatice, 24. 6. 2019, zahájení v 13:45 hodin 

 

Seznam účastníků: vizte prezenční listinu 
 

Všechny přítomné přivítala Hana Paverová, vedoucí projektu MAP II, která poděkovala za účast 

a dosavadní spolupráci, současně zmínila termín posledního konání pracovní skupiny a projednávaná 

témata. Následně představila, resp. připomněla body programu a přivítala hosty – pana Ing. Pavla 

Borka, který přišel představit balíček aplikací pro mateřské školy, konkrétně se zaměřil na oblast 

podávání přihlášek k předškolnímu vzdělávání (zápis do MŠ), a pana Bruna Fabiána, autora prvního 

(modelového) ponku do školek v rámci MAP II.  

Nejprve bylo slovo předáno panu Borkovi. Ten ukázal, jak specializovaná aplikace pro podávání 

přihlášek funguje z pohledu uživatele (škola, rodič), zmínil, že ji lze využívat pro více školských zařízení 

např. v rámci jedné obce/města. Formuláře jsou interaktivní, výstupem je kompletní žádost 

s možností generování dokumentu např. do PDF, Excelu. Seznam podaných žádostí lze členit dle 

věkových skupin či dalších kritérií. Závěrem p. Borek doplnil, že aplikace splňuje požadavky GDPR, 

zájemcům rozdal vizitky a poděkoval za možnost prezentace příspěvku. Kontakt na pana Borka je 

k dispozici na webových stránkách www.i-servis-cz 

Prvním bodem setkání bylo shrnutí dosavadního postupu prací za oblast předškolního vzdělávání 

(pozn.: pro větší přehlednost bylo přistoupeno k formě výčtu): 

a) Metodické dny pro oblast inkluzivního vzdělávání 

o H. Paverová připomněla, že tyto jsou plánované jako celodenní aktivity, a to jak pro 

ředitele a ředitelky mateřských, tak základních škol. Prozatímně oslovení lektoři 

budou, po společné domluvě, opětovně kontaktování na přelomu srpna a září – řada 

z nich vyučuje na VŠ a doposud nezná rozvrh hodin na další semestr.  

o některé z workshopů by se měly týkat také plánovaných legislativních změn 

▪ Předpokládaný termín konání: říjen-listopad 2019 

 

b) Poslouchám, rozumím, poznávám, učíst se číst 

o aktivita sestává ze dvou mikroprojektů/tematických částí: 

• Osobnosti Hlučínska (kraje) čtou dětem 

▪ osobnosti budou oslovovány v průběhu prázdnin; v každé třídě se 

zdrží cca 30 minut v dopoledních hodinách – dětem přečtou úryvek 



              
z oblíbené knihy, rozšíří jim povědomí o svých činnostech a aktivitách 

i místech, v nichž žijí 

▪ členky PS pro předškolní vzdělávání navrhují mj. oslovit regionální 

spisovatelky, sportovce, příp. také osobnosti z ČT aj.  

a. paní Darina Krejzlová z MěÚ Hlučín zmínila možnost oslovení 

např. fotbalistů Baníku Ostrava 

▪ termíny spolu s anotacemi a vybranými osobnostmi budou 

zveřejněny v rezervačním systému na webu MAS Hlučínsko, avízo 

ředitelé/ředitelky obdrží prostřednictvím e-mailu. 

• Po stopách hlučínských pověstí, příběhů a dobrodružství 

▪ „výlety“ pro děti budou realizovány nejdříve na jaře 2020 

▪ všechny MŠ budou osloveny via e-mail s možností vyjádřit své 

preference 

▪ prozatímní návrhy, které zazněly na jednání Pracovní skupiny: 

a. Kunín, zámek Kravaře (tematicky zaměřené dopoledne) – 

v tomto ohledu navrhují členky PS oslovit k příp. spolupráci 

CVČ Kravaře; Starý Jičín (zřícenina), Muzeum klobouků Nový 

Jičín, Slezské muzeum Opava.  

c) Logopedická prevence v MŠ 

o bylo připomenuto, že aktivita běží již několik měsíců, prozatím se zapojilo cca 12 MŠ 

o další termíny – určené pro MŠ, ve kterých tato aktivita zatím nebyla uskutečněna – 

budou zveřejněny na přelomu srpna a září, a to opět v rezervačním systému na webu 

MAS Hlučínsko s upozorněním via e-mail. 

 

d) Život má mnoho podob 

o aktivita bude zahájena v září letošního roku – nedochází k žádným změnám oproti 

původnímu plánu 

• anotace spolu s termíny budou školám a školkám (jedná se o společnou 

aktivitu pro MŠ i ZŠ) v předstihu zaslány zkraje nového školního roku (avízo 

via e-mail, termíny vypsány taktéž v rezervačním systému). 

          e) Malý badatel 

o H. Paverová uvedla, že osloveno bylo několik subjektů, některé spolupráci z důvodu 

velkého počtu subjektů na celém Hlučínsku odmítly, potvrzena je v tuto chvíli 

spolupráce s ÚDiF z Brna (www.udif.cz) 

• jedná se o science show v délce trvání min. 45 minut, po skončení show 

pokusů je možná realizace dílničky pro předškolní děti (bude upřesněno 

v září) 

o dále plánujeme spolupráci s Ostravskou univerzitou, konkrétně s p. RNDr. Kateřinou 

Trčkovou, Ph.D. a jejím týmem 

• dopolední dílničky v MŠ s několika stanovišti (bližší informace budou zaslány 

v září) 

http://www.udif.cz/


              
o oslovit chceme také paní Gluchovou z Prima pokusů 

o realizovat se také budou polytechnická odpoledne pro rodiče s dětmi (lektorovat bude 

pravděpodobně zástupce ze Slezského gymnázia v Opavě) 

▪ p. Blanka Postulková, ředitelka MŠ Petra z Kravař navrhla příp. oslovit 

s možností spolupráce také Mendelovo gymnázium v Opavě 

o Přítomné členky PS pro předškolní vzdělávání s navrženým souhlasí, bylo domluveno, 

že podrobnější informace, příp. již kompletní pozvánky s anotacemi a termíny budou 

členkám PS a všem ostatním MŠ zaslány v přípravném týdnu, nejpozději pak během 

první poloviny září. 

 

f) Škola otevřená spolupráci s místní komunitou (rodiče, školy aj.), spolky a firmami  

o aktivita, jak H. Paverová podotkla, zahrnuje dva tematické celky: 

▪ Zdravotní výchova a první pomoc (obecněji téma „zdraví“) 

▪ domluvena je již spolupráce s Českým červeným křížem Opava  

• aktivita / projektový den s předpokládaným názvem Méďa 

zdravotník na hřišti 

• veškeré informace, včetně anotace a termínů k rezervaci 

budou zaslány nejpozději začátkem září 

▪ další podaktivitou bude canisterapie (Pes přítel člověka), tuto bude 

zajišťovat p. Šárka Blokeschová z Bolatic 

▪ poslední prozatímně plánovanou aktivitou je „Dentální hygiena 

v MŠ“, kterou budou zajišťovat odbornice na dané téma z řad rodičů 

▪ Zdravý životní styl s ochutnávkou a přípravou zdravých pochutin ze strany 

dětí 

▪ oslovena byla Střední škola hotelnictví a služeb a Vyšší odborná škola 

Opava a Střední škola hotelnictví, gastronomie a služeb Šilheřovice 

• členky PS pro předškolní vzdělávání se shodly, že koncept, 

resp. konkrétní náplň aktivity přenechávají lektorům 

z uvedených středních škol, a to především z toho důvodu, 

aby jim aktivita vyhovovala po všech stránkách (časová 

dotace, obsahová náplň, počet dětí aj.) 

▪ H. Paverová uvedla, že s ohledem na skutečnost, že MAP východ II a 

MAP západ II realizují totožné aktivity a celkově se tedy jedná o více 

než 30 zapojených školek, část MŠ (Hlučínsko-východ) bude 

zajišťovat SŠ Šilheřovice, část (Hlučínsko-západ) pak ŠŠ Opava 

▪ v plánu je také oslovení Gastrocentra při Slezské univerzitě v Opavě 

o členky PS s navrženým souhlasí, kvitují spektrum aktivit a rozsah spolupráce 

o p. Lenka Prokšová, ředitelka MŠ Velké Hoštice uvedla jako další možnost, byť tato 

zapadá spíše do tématu „bezpečnosti“, spolupráci s Policií ČR. 

 



              
g) Vlastivědný kufřík 

o v tuto chvíli se finalizuje koncept Vlastivědného kufříku pro děti v mateřských školách 

a pro žáky na nižším stupni ZŠ, který bude putovní / sdílený (vznikne ve dvou 

provedeních pro MŠ a ZŠ první stupeň) 

o vyhotoven bude do konce letošního roku 

▪ tématem je „Malý mulař“, resp. stavební tradice, výroba cihel a další řemesla 

▪ v autentickém kufříku, se kterým doboví řemeslníci vyráželi do světa, bude 

k vidění např. forma na cihly, nářadí, pracovní obleky, mapy, fotky, 

audionahrávky anebo model kostelíka ve Strahovicích 

▪ do kufříku se ukryjí také některé exponáty zapůjčené z Muzea Hlučínska 

o představit celý koncepty a ukázat – speciálně pro potřeby projektu MAP II vyrobenou 

– maketu strahovického kostelíka přijde na další pracovní skupinu p. Michaela 

Lokočová, hlavní autorka aktivity 

 

Dalším, samostatným, bodem na programu bylo projednání řemeslných dílniček a ponků do školek. 

H. Paverová připomněla, že původní název aktivity byl Malý řemeslník a jednalo se o program DOV. 

Z důvodu přehodnocení aktivity na podzim 2018 byla vzápětí realizačním týmem MAP II předložena 

PS pro předškolní vzdělávání a PS pro financování alternativa (viz předchozí pracovní skupiny). Nově 

pojatá aktivita je koncepčnější, resp. systémovější a zahrnuje pořízení pracovních ponků do všech 

mateřských škol, v nichž se následně budou realizovat řemeslné dílničky, jež budou zajišťovat externí 

lektoři.  

První, modelový ponk přišel na jednání pracovní skupiny představit pan Fabián z Oldřišova, kterého 

oslovili členové realizačního týmu MAP II. Pan Fabián modelový ponk přítomným členkám více 

přiblížil (použitý materiál, typy svěráčků, provedení apod.), uvedl, že se v zásadě jedná o zmenšeninu 

profesionálního ponku. Následně byly představeny rozměry ponku, tj. 98 cm (délka), (do) 70 cm 

(výška) a 50 cm (hloubka). Paní Claudie Cygalová, ředitelka MŠ Kravaře-Kouty se zeptala, zda je 

možné ponk umístit ven. Pan Fabián odpověděl, že v tomto provedení není stabilní umístnění ve 

venkovním prostředí vhodné, musel by se použít jiný materiál, pozadí ponku je z interiérové 

překližky, musela by se použít jiná, konkrétně černá překližka. Nicméně vzhledem k tomu, že jsou 

ponky mobilní (na kolečkách s brzdou), lze je kdykoli přemístit na zahradu MŠ.  

Paní Kateřinu Bokovou, ředitelku MŠ Hlučín, Severní zajímalo, zda bude např. jeden ze svěráků dodán 

navíc, a to z důvodu příp. opotřebení. Bylo odpovězeno, že budou ponky dodávány společně 

s nářadím, prozatím však pouze se dvěma typy svěráků (+ další příslušenství), nikoli po 2 ks. Otázka 

však samozřejmě zůstává do budoucna otevřená. Následně byla otevřena diskuze k rozměrům ponků. 

Přítomné členky PS po prohlédnutí ponku souhlasily s rozměry, pouze 1 MŠ z důvodu nedostatku 

místa bude mít rozměr individuální. 

H. Paverová závěry diskuze shrnula následovně: všechny MŠ budou v přípravném týdnu opětovně 

kontaktovány ohledně ponků, zaslána bude fotografie modelového ponku. MŠ, které původně zvolily 

možnost „statický ponk“, mohou volbu příp. změnit na „mobilní s kolečky“. 



              
V rámci předposledního bodu programu H. Paverová stručně shrnula informace k plánovaným 

evaluacím, připomněla všechny cílové skupiny projektu MAP II a uvedla podmínky realizace evaluace. 

Po domluvě se členkami PS byl zvolen následující postup: 

o členové PS a ŘV obdrží návrh harmonogramu a témat evaluace, k němuž se mohou v rámci 

konzultačního procesu vyjádřit; 

o na další pracovní skupině dojde ke společnému projednání a finalizaci. 

H. Paverová se dotázala, jaký nástroj evaluace považují členky PS za vhodný. Většinová shoda panuje 

u dotazníkového šetření. Pouze 1 z přítomných členek preferuje formu osobního dotazování. 

Závěrem H. Paverová připomněla, že jednou z povinných aktivit jsou také min. 4 workshopy pro 

rodiče pod vedením odborníků v tématech rozvoje kvalitního a inkluzivního vzdělávání a nerovností 

ve vzdělávání. H. Paverová uvedla, že je domluven první workshop se členkou PS rovné příležitosti, p. 

Löwovou, ředitelkou Dětské rehabilitace Hlučín, na téma Podpora zdravého vývoje dítěte. Návrhy na 

další témata budou členy PS pro předškolní vzdělávání zaslány členům realizačního týmu via e-mail.  

 

Všem přítomným bylo ještě jednou poděkováno za účast, členové realizačního týmu popřáli všem 

pohodové a ve zdraví prožité prázdniny! Další setkání proběhne na přelomu září/října, nejpozději 

v průběhu první poloviny října. 

 

Zapsala a zpracovala: Hana Paverová       Datum: 24. 6. 2019 


